

SHINING
Shining
15.09.2023

Sweden's SHINING conjure a masterpiece of inescapable darkness with their 11th studio album!

Iconic Swedish metal band **SHINING** are set to release their self-titled Napalm Records debut, ***Shining***, on September 15, 2023! Formed in 1996 and known as one of the most controversial and musically brilliant bands in the black metal scene and beyond, **SHINING** presents their eleventh offering that proves even darker and more brutal than ever before. According to the band themselves, ***Shining*** "will be a downward journey in stereo that will drown the world in a mesmerizing, inescapable darkness".

The unit centered around mastermind Niklas Kvarforth roots their main musical influences in black metal, but does not fit into a single genre alone. **SHINING** incomparably combines influences from various far-reaching genres such as classical music, jazz and progressive rock, conjuring grim moods, aching wounds and deep emptiness. Themes such as self-destruction, suicide and violence play an important role in the band's music. Over the course of ten studio albums, including masterpieces such as the acclaimed ***V. Halmstad*** and ***Redefining Darkness***, **SHINING** has garnered a large and loyal following who adore the musical genius and eccentric nature of Niklas Kvarforth.

The sinister, lurking album opener "*Avsändare Okänd*" counts as one of the most vicious and brutal songs in the band's history. Next track "*Snart Är Dem Alla Borta*" starts with a hauntingly mellow intro before progressing into aggression. The first single and homage to Death, "*Allt För Döden*", is a well-designed nightmare cut from the pitch-black horrors of ***Shining***, and according to the band, is drenched in an instantly recognizable sound that has been perfected over the last three decades, and that today has become their trademark. Fourth track "*Fidelis Ad Mortem*" showcases progressive rock influences that are present on several tracks featured on *Shining*. Instrumental piano piece "*Åttahundraåtjugo*" calms the atmosphere down, before closing track "*Den Permanenta Sömnens Kallar*" shakes the listener by instantly kicking off in black metal style from its first seconds.

Shining is a hauntingly captivating and skillful album that features a unique metal sound in true **SHINING** manner, serving the very best of black metal creatively combined with several other influences. The band has sparked a fiery interest with all their previous offerings, and it is certain that their ruthless upcoming album will exceed all expectations.

Ein Meisterwerk unentrinnbarer Finsternis!

Die schwedische Instanz **SHINING** wird am 15. September 2023 ihr selbstbetitelttes 11. Studioalbum über Napalm Records veröffentlichen. Die 1996 gegründete Band gilt als eine der kontroversesten und musikalisch brilliantesten Bands der Black Metal-Szene. Auf ihrem elften Werk präsentieren sie sich noch düsterer und brutaler als je zuvor. Laut eigener Aussage wird **Shining** "eine abwärts gerichtete Reise in Stereo sein, die die Welt in eine hypnotisierende, unentrinnbare Dunkelheit tüncht".

Auch wenn die musikalischen Einflüsse hauptsächlich im Black Metal liegen, lässt sich die Band um Mastermind Niklas Kvarforth nicht auf ein Genre alleine festlegen. **SHINING** verbinden auf unvergleichliche Weise Einflüsse aus verschiedenen Stilen wie Klassik, Jazz und Progressive Rock, um eine düstere Stimmung, schmerzende Wunden und tiefe Leere klanglich darzustellen. Themen wie Selbstzerstörung, Selbstmord und Gewalt spielen eine wichtige Rolle in der Musik der Band. Im Laufe von zehn Studioalben, darunter Meisterwerke wie das legendäre **V. Halmstad** und **Redefining Darkness**, haben **SHINING** sich eine große Fangemeinde erspielt, die in den Bann des musikalischen Genies und der exzentrischen Art von Niklas Kvarforth gezogen wurde.

Mit dem düsteren Album-Opener „*Avsändare Okänd*“ präsentieren **SHINING** einen der brutalsten Songs der Bandgeschichte. „*Snart Är Dem Alla Borta*“ beginnt mit einem eindringlichen, sanften Intro, bevor auch auf diesem Track die ungehemmte Aggression durchbricht. Die erste Single und Hommage an den Tod „*Allt För Döden*“ ist ein eindringlicher Albtraum aus dem pechschwarzen Schrecken von Shining, der den charakteristischen Sound der Band entfesselt, der in den letzten drei Jahrzehnten perfektioniert wurde und zu ihrem Markenzeichen geworden ist. Der vierte Track „*Fidelis Ad Mortem*“ zeigt Einflüsse von Progressive Rock, während das instrumentale Klavierstück „*Åttahundratjugo*“ eine beruhigende Atmosphäre schafft, bevor der Schlusstrack „*Den Permanenta Sömnerna Kallar*“ die Hörer mit rohem Black Metal bis ins Mark erschüttert.

Shining ist ein eindringliches und fesselndes Album, das einmal mehr Kvarforths musikalisches Geschick unter Beweis stellt und den typischen, einzigartigen **SHINING**-Sound bietet, der Black Metal kreativ mit anderen Einflüssen kombiniert. Ein gnadenloses Meisterwerk, das alle Erwartungen übertreffen wird!